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Forord 
 
LHL Folldal ønsket å skape et helsefremmende bidrag i form av en universelt utformet tursti i 
folkehelsekommunen Folldal. Fysisk aktivitet er viktig for alle, og i kombinasjon med frisk luft gir det 
stor fysisk og psykisk helsegevinst. Mange av våre medlemmer har helseutfordringer og har vansker 
med å ta seg fram i terrenget og på eksisterende stier; særlig de eldste. Vi gjennomførte befaringer 
med fagfolk som gjorde kostnadsanalyser og fikk tillatelser fra grunneiere. Vi presenterte 
prosjektskissen for medlemmer og innbyggerne i kommunen og prosjektet fikk en meget positiv 
mottakelse. LHL Folldal søkte derfor midler fra Stiftelsen Dam og andre for å kunne iverksette 
prosjektet. Stiftelsen Dam bevilget våren 2019 kr 300.000 til prosjekt «Helsesti i Folldal m/utsikt til 
Rondane; noe vi er svært takknemlig for. 
 
LHL Folldal har hatt ansvaret for gjennomføring av prosjekt «Helsesti i Folldal m/utsikt til Rondane» 
(Helsestien Viewpoint Rondane). Folldal turlag har også deltatt i prosjektgruppa. 
I tillegg har Folldal kommune hatt en vesentlig og avgjørende rolle.  
LHL sentralt, ved prosjektrådgiver Irene Steinsvik, har vært til stor hjelp med veiledning, innspill og 
oppmuntring!  
 
Det må rettes en stor takk til følgende: 
- Alle grunneiere som, uten unntak, var meget samarbeidsvillige og innså samfunnsnytten i 

prosjektet. 
- Prosjektgruppa som har støttet opp og vært til uvurderlig hjelp for prosjektledelsen. 
- Folldal kommune for å bidra med nødvendig formell kompetanse i vanskelige spørsmål, 

oppmuntring til å stå gjennom prosjektperioden tross et langdrygt prosjekt, og ikke minst for 
overtagelse av det formelle eierskapet til Helsestien. 

- Folldal Maskin AS for et særdeles godt utført oppdrag. 
- Alle økonomiske bidragsytere med hovedsponsorene i spissen. 

 

 
 
- Lokale givere som har bidratt til lokallagets kapitalinnskudd i prosjektet: 

 
o Linons Club Folldal 
o Bygger ’n Dalholen 
o Tolga-Os Sparebank 
o Folldal Innkjøpslag 
o Joker Folldal 
o COOP Prix Folldal 

 

 
o Cachmape Eiendom AS 
o Folldal Elektro AS 
o Folldal Maskin AS 
o Rondeblikk AS 
o Tollans Byggservice AS 
o DNT Nord-Østerdal 

 

 
Sist, men ikke minst en stor takk til de mer enn 20 frivillige som har bidratt med over 900 dugnads 
timer! En overveldende innsats og det må understrekes at uten dette arbeidet ville IKKE Helsestien 
Viewpoint Rondane blitt realisert. 
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Dugnadsjobbing med benker og bord 
 

 
 

 
 

Rydding av traseen og transport av virke 

 

 
Sammendrag 
 

Prosjektet hadde som mål å styrke folkehelsen ved å få flere ut i naturen og i fysisk aktivitet. Dette 

skulle gjøres gjennom å utbedre og universelt utforme en tursti på 2,9 km med start og slutt ved 

Folldal Gruver i Folldal. Midtveis i stien skulle det lages en rasteplass med gapahuk, og langs stien 

skulle det plasseres kvilebenker. Lokalbefolkning og tilreisende i alle aldre skulle få en turopplevelse i 

omgivelser som til i dag har vært utilgjengelig for mange. Fordi Folldal er en folkehelsekommune 

ønsket LHL Folldal å skape et helsefremmende bidrag i form av en universelt utformet tursti.  Fysisk 

aktivitet er viktig for alle, og i kombinasjon med frisk luft gir det stor fysisk og psykisk helsegevinst. 

Mange av våre medlemmer har helseutfordringer og har av den grunn vansker med å ta seg fram i 

terrenget og på eksisterende stier. Medlemmene våre ønsket derfor at prosjektet ble gjennomført. 

Både kommunen og Folldal Turlag ønsket å samarbeide med oss for å få prosjektet realisert. 
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Den offisielle åpningen av Helsestien Viewpoint Rondane fant sted 31. august 2021, og et sted 
mellom 80 – 100 av bygdas 1000 innbyggere møtte fram. Det er vanskelig å måle effekten av 
prosjektet vårt.  Det vi imidlertid kan fastslå er at helsestien har hatt et jevnt sig av brukere 
(bygdefolk, hytteeiere og tilreisende), og at det er få dager med under 50 turfolk. Det er 
barnevogner, rullestoler, gående og joggere på stien, og skoleklasser har hatt hele 
undervisningsdager der de har brukt rasteplassen og gapahuken, og bygdas barnehage har også vært 
på besøk. Bruken så langt har altså vært over all forventning, og vi forventer økt bruk i tiden som 
kommer. Helsestien har fått god omtale og pressedekning, og er omtalt på kommunens nettside, på 
nettsiden til LHL og i LHL-magasinet «Et bedre liv». Vi har også skrevet mye om prosjektet vårt på vår 
egen facebook-side.   
 
Prosjektet var tenkt gjennomført sommeren 2019 og fram til september 2020. Avtaler ble inngått 
mellom samarbeidspartnere, og dugnadsarbeid ble igangsatt. Det ble bl.a. hugget tømmer til 
gapahuk og benker som ble barket og lagt opp til tørking, og det ble ryddet skog langs traséen. 
Protester fra noen hytteeiere i området gjorde at Folldal kommune overtok som formell byggherre 
og eier av prosjektet og kjørte byggesak, mens LHL Folldal tok ansvar for gjennomføringen som 
opprinnelig planlagt. Med Folldal kommune som formell byggherre ble det også mulighet for å søke 
spillemidler hvilket ga oss muligheten til å øke budsjettet og gjøre større investeringer. Byggesaken 
ble behandlet av formannskapet og tillatelse gitt, men det ble gjentatte klager på positive 
kommunale vedtak, som også ble anket til fylkeskommunen. I april 2021 kunne kommunen omsider 
gi klarsignal til anleggsoppstart og fra da av gikk arbeidet i rekordfart. Anleggsarbeidet pågikk 
gjennom sommeren og var ferdig en knapp uke før planlagt åpning. Parallelt med maskinarbeidet 
jobbet en dugnadsgjeng med å lage og plassere ut kvilebenker og bord. De satte også opp en 
gapahuk på rasteplassen. Helsestien ble åpnet 31.august 2021. 
 
Målsettingen med prosjektet er oppnådd og våre forventninger ble i høy grad innfridd.  Vi lyktes med 
å lage en tilnærmet universelt utformet helsesti på 2,9 km som nå gir flere muligheten til en 
ekstraordinær turopplevelse i vakre omgivelser.  Langs turstien har vi opparbeidet en flott rasteplass 
med bord, benker og gapahuk der man kan nyte utsikten til Rondane. Vi har også satt ut kvilebenker 
langs stien.   Til tross for utfordringer vi fikk da vi skulle starte opp arbeidet, noe som forsinket 
framdriften av prosjektet i stor grad, nådde vi målet takket være et godt samarbeid med Folldal 
kommune, entreprenøren Folldal Maskin AS, og en formidabel dugnadsinnsats fra mange frivillige. 
Innsatsen fra de frivillige gjorde at bruer, klopper, benker, bord, trase, rasteplass ble klargjort på 
rekordtid, slik at vi kunne holde offisiell åpning 31. august 2021.  Vi er svært fornøyd med at vi har 
fått en møte- og rasteplass som vil dekke behov for kvile og sosialisering for prosjektets målgrupper.  
 
LHL Folldal konkluderer med at vi har lyktes med å gi lokalbefolkningen og tilreisende, med og uten 
helseutfordringer og i alle aldre, en universelt utformet sti som bidrar til at flere kommer seg ut i 
naturen og i fysisk aktivitet. Selv om helsestien har fått en positiv mottagelse vurderer vi om bruken 
kan utvides ytterligere, bl.a. opparbeide skiløype om vinteren. Ellers vurderer vi å plassere ut 
personteller og informasjonstavle ved stien, samt opparbeide bålplass ved rasteplassen. Vi tenker og 
at vi kan oppfordre lag/foreninger til kaffe og vaffelsalg ved rasteplassen enkelte helgedager. 
 
 
Innholdsfortegnelse: 
 
Kap 1. Bakgrunn for prosjektet………………………………………………………..side   5 
Kap 2. Målsetting og målgruppe………………………………………………………side   6 
Kap 3. Prosjektgjennomføring/Metode……………………………………………side   7 
Kap 4. Resultater, vurdering av effektmål og resultatvurdering……….side   9 
Kap 5. Oppsummering/Konklusjon/Videre planer……………………………side 12 
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Kap 1. Bakgrunn for prosjektet 
 
Folldal har landets høyest beliggende kommunesenter, 712 m.o.h., og er en Nasjonalpark kommune 
med Rondane og Dovrefjell nasjonalparker som spektakulære naboer. 
I den storslåtte Folldalsnaturen er det mange turstier til glede for lokalbefolkningen og mange 
tilreisende. Det er imidlertid et faktum at nesten samtlige stier er vanskelig å utnytte for mennesker 
med bevegelseshemning. LHL Folldal vedtok i september 2018 at man ville forsøke å bidra til å endre 
denne situasjonen ved å gjennomføre et prosjekt der man opparbeidet en tilnærmet universelt 
utformet tursti på 2,9 km med start og slutt ved Folldal Gruver. Ved å forbedre allerede eksisterende 
lavtrafikkert veg, turskiløype, sæterveg og kjerreveg ville man få et rasjonelt og kostnadsfornuftig 
prosjekt. Kun en strekning på under 200 m ville bli nyanlegg.  
 
Med et storslått panorama mot Rondane og et godt bevart kulturhistorisk  
gruvemiljø som utgangspunkt, syntes dette å kunne være et attraktivt tilbud for lokal befolkning, så 
vel som folk fra regionen og tilreisende, nær sagt fra hele verden.  
Folldal Gruver hadde hele 15.000 besøkende i 2018. Statens vegvesen har ansvaret for å utvikle 18 
Nasjonale turistveger, hvorav Rondane er en. Folldal Gruver er en av attraksjonene langs denne 
vegen. Like nedenfor gruveanlegget har Vegvesenet opparbeidet en parkering med informasjon- og 
utsiktsplass. Start og slutt på den universelt utformede stien, som vi ønsket å kalle «Helsestien 
Viewpoint Rondane», skulle legges til denne plassen. 
 
Ideen til prosjektet begynte å ta form i løpet av sommeren 2018. I første omgang var det drøftinger 

mellom leder og nestleder i LHL Folldal. De gjorde flere befaringer av traseen og kom etter hvert til at 

den var svært godt egnet som helsesti. Styret i LHL Folldal ble involvert og det ble gjort et formelt 

vedtak september 2018 på at man ønsket å gå videre med ideen og at det skulle etableres en 

prosjektgruppe som skulle planlegge prosjektet og søke midler for å kunne realisere det.  

Prosjektleder tok kontakt med Anders Raaum, ARC Rådgivning AS, som har erfaring fra tilsvarende 

prosjekter, som for eksempel det prisbelønte Viewpoint Snøhetta på Hjerkinn.  Vi så at han med sin 

bakgrunn ville være midt i blinken med hensyn til konkretisering og kostnadsberegning.  Anders 

Raaum stilte seg velvillig til disposisjon og det ble avtalt en felles befaring som fant sted 22. oktober 

2018. Fordi vi ønsket å gjøre en grundig vurdering av kostnadene i prosjektet hadde vi en omfattende 

befaring av hele stien fra starten på parkeringsplassen, gjennom traseen og tilbake til startpunktet. 

Hele prosjektgruppa deltok i befaringen. Prosjektleder benyttet trenings appen Endomodo for å få 

plottet stien inn i kart. Opplysninger om lengde og høydeforhold fikk man også via dette 

hjelpemidlet. Raaum delte opp stien i 10 delstrekker. Disse ble analysert og prissatt i tråd med hans 

tidligere erfaringer.  

 

Etter befaringen ble det klart at vi ønsket å gå videre med planene og Raaum startet jobben med 

planlegging /kostnadsberegning.  Den vanskeligste vurderingen var kostnad for bru over en større 

bekk. Brua måtte tåle belastningen fra en moderne løypemaskin. Entreprenøren Folldal Maskin AS og 

Reidar Morken fra prosjektgruppa bisto i bruvurderingene. Hele stien ble delt opp i flere strekninger 

for å få en best mulig kontroll på hva totalkostnaden ville utgjøre. Det ble laget et kostnadsoverslag 

og en kartskisse som viser de enkelte strekningene.  

 

LHL Folldal avholdt et informasjonsmøte for lokallagets medlemmer og prosjektet ble meget godt 
mottatt. Mange av våre medlemmer har helseutfordringer og har vansker med å ta seg fram i 
terrenget og på eksisterende stier; særlig gjelder dette de eldste. Med helsestien ville de få en unik 
mulighet til å ta seg fram til en rasteplass med en fantastisk og spektakulær utsikt til Rondane.  En 
tursti som fører til en rasteplass halvveis der en kan møtes og ha en sosial sammenkomst er også 
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veldig inkluderende. LHL Folldal sin trimgruppe ville bruke stien til sine trimaktiviteter og lokallaget så 
fram til å kunne arrangere tur til rasteplassen og utsiktspunktet "Viewpunkt Rondane".  
 

Prosjektet ble også presentert for Folldal Turlag og Folldal kommune, som begge sa seg villig til å 
være samarbeidspartnere i prosjektet.  Vi gikk derfor videre med planene og gjorde avtale med 
grunneiere. Prosjektleder presenterte prosjektet på møter med lokale lag og foreninger og for mulige 
bidragsytere, og det ble sendt søknad om midler til flere instanser.  Da søknaden ble sendt Stiftelsen 
Dam våren 2019 hadde vi allerede fått positive signaler om støtte fra noen.  
 

 

Kap 2. Målsetting og målgruppe 
 
Det overordnede målet med prosjektet var å gi lokalbefolkning og tilreisende, i alle aldre, en 
ekstraordinær turopplevelse, i omgivelser som var utilgjengelig for mange. Slik skulle vi få 
flere ut i naturen og i fysisk aktivitet. Dette ville være et viktig folkehelsetiltak. 
 
Hovedmålet med prosjektet var å lage en universelt utformet helsesti – utformet som en 
rundløype med start og avslutning ved Folldal Gruver i Folldal kommune. Det skulle 
opparbeides en rasteplass – «Viewpoint Rondane» ved turstien. 
 
Prosjektet hadde følgende delmål: 
- Utbedre en allerede eksisterende lavtrafikkert veg, turskiløype, sæterveg og kjerreveg, 

samt opparbeide en strekning på ca. 200 meter for å få til en rundløype. 
- Opparbeide rasteplass «Viewpoint Rondane» ved turstien. 
- Markedsføre helsestien når den står ferdig. Lage brosjyre som presenterer «Helsestien 

Viewpoint Rondane». 
- Arrangere en turdag i forbindelse med den offisielle åpningen av turstien. 
- Gjennomføre trimturer og utflukter til rasteplassen og utsiktspunktet «Viewpoint 

Rondane». 
 
Målgruppe:  
Helsestien skulle gjøres lett tilgjengelig for lokalbefolkningen og tilreisende i alle aldre ved 
at:  
- den skulle tilrettelegges for mennesker med rullator og rullestol 
- den kunne brukes av mange frivillige organisasjoner og av Folldal Bo- og Servicesenter, 

samt til ulike folkehelsetiltak i regi av Folldal kommune.  
- familier med barn fra barnevogn stadiet og oppover skulle få en fin naturopplevelse. 
- trimmere og mosjonister også skulle få dra nytte av den. 
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Utsikt fra rasteplassen     Gapahuken på rasteplassen før beising 

 
Fysisk aktivitet er viktig for alle. Kombinasjonen frisk luft og fysisk aktivitet gir en stor helsegevinst, så 
vel fysisk som psykisk.  

 
 

Kap 3. Prosjektgjennomføring/Metode 
 
Et prosjekt av denne størrelse krevde at det ble etablert en tydelig prosjektorganisasjon. Vi valgte 
følgende: 
 

 
Årsmøtet godkjente styrets forslag om  
prosjekt og delegerte ansvaret til lokalstyret 
 
Lokalstyret godkjenner saker av avgjørende  
Karakter, fremmet av styringsgruppa 
 
 
Tre styremedlemmer utgjorde styringsgruppa 

 
 

 
Bredt sammensatt gruppe på 9 personer. Ulike fagfelt, 
samlet sett «all nødvendig kompetanse» 

 
 
Prosjektets daglige leder med et totalansvar 
for gjennomføring og resultat. 
 

 
I tillegg til nevnte grupper ble det opprettet en Skiltgruppe. Denne hadde en kort ganske kort 
funksjonstid i siste fasen av prosjektet. Oppgave var å finne beste løsninger for skilting og 
informasjon. Ettersom Nasjonale Turistveger allerede er i området, kontaktet vi dem for tips og 
samarbeid. Det ble enighet om å samordne informasjonen på Helsestiens startpunkt. For lett 
gjenkjennelse ble det utarbeidet en logo som skal benyttes i alle sammenhenger som berører stien. 
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Den opprinnelige prosjektplanen hadde en prosjektperiode som strakk seg fra sommeren 2019 til 
september 2020. Det meste så ut til å klaffe i forhold til dette. Vi fikk positive svar fra de viktigste 
finansieringsmulighetene, inkludert Stiftelsen Dam. Prosjekteringen var ferdig til prosjektstart og det 
ble sendt ut anbudsinnbydelse til aktuelle entreprenører. Anbudsåpningen fant sted medio juni 
samtidig som Stiftelsen Dam kunngjorde at prosjektet var tildelt midler. Avtaler ble gjort og alt lå til 
rette for at tidsplanen skulle kunne gjennomføres. 
Imidlertid begynte det å komme protester fra noen hytteeiere i området. De mente bl.a. at det ville 
bli en stor belastning med folk gående på stien mellom noen hytter. Prosjektet rådførte seg med 
Folldal kommune og signalene var klare på at dette var et område som var regulert med tursti i 
arealplanen; vi kunne kjøre på. Det ble avisskriverier fra de hardeste motstanderne og språkbruken i 
henvendelsene til oss var så vidt ubehagelig at vi måtte ta en pause for vurderinger. Det ble sågar 
antydet at dette kunne bli en sak for rettsapparatet. LHL Folldal har ikke kompetanse på 
reguleringsmessige forhold og ingen juridisk kompetanse. Etter diskusjoner med kommunen kom vi 
høsten 2019 derfor i fellesskap fram til at kommunen måtte overta som formell byggherre og eier av 
prosjektet og at LHL Folldal skulle ha oppgaven med gjennomføring som opprinnelig planlagt. Med 
dette grepet ville ikke LHL Folldal bli en direkte part i en eventuell behandling i rettsapparatet.  
Kommunen tok prosjektet inn i rulleringen av handlingsprogrammet i planen for anlegg for 
kulturbygg, idrett og fysisk aktivitet med planlagt gjennomføring i 2020.  
 
At kommunen overtok som formell byggherre og prosjekteier gjorde at kommunen også fikk 
mulighet til å søke spillemidler til prosjektet. I desember 2019 begynte man arbeidet med søknad om 
spillemidler med bakgrunn i de planer og budsjett som prosjektet hadde. Det åpnet for 
støtte som vi ikke hadde med i samme utstrekning i vårt opprinnelige budsjett; bl.a. støtte til 
prosjektledelse med 5% av anbudskostnad, kostnader forbundet med rydding av vegetasjon/tre 
langs stien, og bygging av hele 10 kvilebenker langs traseen.  I mai/juni 2020 forelå svar fra 
fylkeskommunen og kommunen fikk godkjent søknaden. Fordi spillemidler ikke utbetales før 2 – 3 år 
fram i tid har Folldal kommune forskuttert disse kostnadene.  
 
Folldal kommune bestemte seg for å kjøre full byggesak på prosjektet basert på prosjektets status og 
planer for gjennomføring. Nabovarsler ble sendt og protestene fortsatte. Byggesaken ble behandlet i 
formannskapet i slutten av april 2020 og tillatelse til gjennomføring ble enstemmig gitt. To hytteeiere 
klaget imidlertid på kommunens vedtak og i slutten av mai 2020 ble klagene behandlet av 
formannskapet og tidligere vedtak ble enstemmig opprettholdt.  Positive vedtak i formannskap ble 
anket til fylkesmyndigheter. Det ble mange runder fram og tilbake før endelig punktum ble satt i april 
2021 og kommunen omsider kunne gi klarsignal til anleggsoppstart.  
 
I løpet av 2020 utførte LHL Folldal noe forberedende arbeid i prosjektet. Frivillige fra LHL Folldal 
hogget tømmer til gapahuk og benker. Dette ble saget, barket og lagt opp til tørking. En vesentlig del 
av stien går gjennom furuskog og i utgangspunktet var traseen litt trang og følgelig ikke så lys og 
utsiktsvennlig som ønskelig. Med oppdaterte grunneiertillatelser satte en dugnadsgjeng med frivillige 
fra LHL Folldal i gang en stor jobb med å utvide traséen der stien skulle gå slik at den fikk en bredde 
på 10 – 15 meter.  Med motorsag og pågangsmot utførte 5-6 personer et ressurskrevende og 
formidabelt arbeid, og grunneierne kjørte vekk sitt virke.  
Videre utarbeidet vi og fikk godkjent en relativt omfattende samarbeidsavtale mellom 
samarbeidspartnerne i prosjektet; LHL Folldal, Folldal Turlag og Folldal kommune. Denne regulerer 
oppgaver i anleggsperioden og den senere drift og vedlikehold av helsestien (veier, bru, klopper, 
gapahuk, utemøbler/benker.)  Det ble også undertegnet avtale mellom Folldal kommune og Folldal 
Maskin AS om opparbeidelse av Helsestien. Etter befaring med entreprenøren høsten 2020, ble vi 
enige om noen mindre justeringer, men i hovedsak var alt i tråd med søknadsdokumenter og 
budsjett. Det er god gammeldags vinter i Folldal: kulde og etter hvert bra med snø. I samtale med 
entreprenør kom vi derfor fram til at det var mest sannsynlig at deres arbeid tidligst kunne starte når 
byggesaken var avgjort.   
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Som følge av forsinkelsene i prosjektet så man seg nødt til å søke Stiftelsen Dam om å få utvidet 
prosjektperioden med 3 måneder.  Søknaden ble innvilget og ny sluttdato for prosjektet ble satt til 1. 
oktober 2021.   
 
Anleggsarbeidet i prosjektet kom i gang sommeren 2021.  Tidlig i juli 2021 startet Folldal Maskin AS 
opp arbeidet med traséen, og med stor presisjon og dyktighet var det maskinelle anleggsarbeidet 
ferdig en knapp uke før planlagt åpningsseremoni 31. august 2021. Den delen av helsestien som 
følger eksisterende lavtrafikkert veg, turskiløype, sæterveg og kjerreveg ble utbedret, det ble anlagt 
ei bru over Gorbekken, og det ble opparbeidet en strekning i terrenget slik at vi fikk rundløypen vi 
planla med rasteplassen «Viewpoint Rondane».   
 
Da byggesaken var avgjort i april 2021 startet også en dugnadsgjeng arbeidet med produksjon av 
benker, utemøbler og gapahuk, og alt var på plass til åpningen i august.  
 
Langs traseen ble det laget kvileplasser med benker. På den delen med mest stigning er det ca. 100 
meters avstand mellom benkene. Til sammen ble det satt ut 15 kvilebenker. 
En lengde på nesten 3 km kan være litt i overkant anstrengende for de svakeste brukerne. Det var 
derfor hensiktsmessig å lage en mindre parkeringsplass dit bevegelseshemmede kan bli kjørt med bil. 
Denne plassen ble skiltet for å unngå misbruk. Ved startpunktet for helsestien, ved HC parkeringen 
og på rasteplassen «Viewpoint Rondane» midtveis i traséen ble det plassert til sammen 4 bord.  Den 
planlagte gapahuken ble satt opp på rasteplassen «Viewpoint Rondane».  
 
Det ble invitert til offisiell åpning av Helsestien Viewpoint Rondane den 31. august 2021, en åpning 
som ble gjennomført i strålende vær og med mange gjester. Se nærmere beskrivelse under kap. 4. 
 
 

Kap 4. Resultater, vurdering av effektmål og resultatvurdering 
 
Prosjektet endte opp med en tilnærmet universell utformet Helsesti på 2,9 km. Tidlig i prosjektet 
hadde vi en navnekonkurranse og det endte opp med 
Helsestien Viewpoint Rondane, 
https://www.facebook.com/jarle.dallokken/posts/10157978969540759 
 
Midtveis i traséen har vi fått en fantastisk rasteplass - Viewpoint Rondane - med bord, benker og 
gapahuk der man kan nyte utsikten til Rondane. Vi har fått en møte- og rasteplass som vil dekke 
behov for kvile og sosialisering for målgruppene i prosjektet.  
 
Opparbeiding av stien ble utført av entreprenøren Folldal Maskin AS, og lå svært nært opp mot det 
planlagte arbeidet. To avvik av betydning var: 
 
a. Deler av prosjektgruppen og entreprenør foretok en grundig og endelig befaring av traseen på 

høstparten 2020 og tidlig. Drøftinger medførte at det var ønskelig med noen forbedringer i 
forhold til kravspesifikasjonen. I hovedsak var dette: 

a. Flere grøfter 
b. Noen flere stikkrenner 
c. Breddeutvidelse på et mindre parti av traseen 
d. Utvidelse av parkeringsplass for personer med funksjonshemming 
e. En klopp ble erstattet av en stikkrenne med betydelig størrelse 

 
Tilleggskostnad på om lag kr. 65.000 inklusive mva. 

https://www.facebook.com/jarle.dallokken/posts/10157978969540759
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b. Da det maskinelle arbeidet startet opp fikk man uforutsette vansker over en myrstrekning på vel 

100 meter. Her ble det nødvendig med masseutskifting i et betydelig omfang. Det ble 
transportert 350 m2 stein/sprengt fjell. Dette dannet grovfundamentet fra traseen. Ekstra 
grøfting og stikkrenner ble også nødvendig. 
 
Tilleggskostnad på om lag kr. 162.000 inklusive mva. 

Det aksepterte anbudet fra entreprenør var noe høyere enn prosjektet sitt budsjett, kr. 1.125’ mot 
kr. 1.330’. 
Inklusive tilleggskostnadene kom entreprenørarbeidet på kr. 1.492’. 
Avviket dekkes i hovedsak av to forhold: 
- Folldal kommune kom inn som formell eier av Helsestien. Dette åpnet for muligheten til å søke 

om Spillemidler. Dette ble gjort og det foreligger godkjent søknad. Midlene vil komme i løpet av 
2-3 år, etter det vi har erfart. I mellomtiden forskutteres dette kostnadsfritt av Folldal kommune! 

- Budsjetterte gavemidler fra lokale bedrifter var kr. 50’ mens resultatet ble kr 200’. 
 
Utenom ekstraarbeidet for entreprenør ble dugnadsarbeidet av et vesentlig større omfang enn 
planlagt. 
a. For at traseen skulle framstå som attraktiv for brukerne, ble det besluttet at det skulle hogges 

mange trær og busker. Dette arbeidet pågikk høsten 2020 i 3-4 uker av 3-5 mann med motorsag. 
Det man oppnådde var en bredere «gate» som framsto som lys og luftig og ga en sterkt 
forbedret utsikt, særlig mot Rondane. 

b. Langs traseen ble det plassert 11 benker og 4 bord. I sluttfasen ble det laget ytterligere 4 benker. 
Dette var objekter av ypperste kvalitet og krevde mye arbeidskraft. 

c. Gapahuken som ble reist på rasteplassen er av en ekstraordinær kvalitet og utforming. Selve 
ramma er av grovt laftetømmer og kledning av kvalitets plank. I fronten et det utskjæringer på 
stolpene, foretatt av en lokal trekunstner. Selvsagt på dugnad! 

 
Protestene fra hytteeiere forårsaket en kraftig forsinkelse på planlagt ferdigstillelse. Høsten 2019 var 
målsettingen mens det endte opp med høsten 2021! De økonomiske bidragsyterne ble holdt løpende 
orientert om prosjektets utfordringer og framdrift. Vi fikk forståelse for at det ville dra ut i tid og 
aksept for en ferdigstillelse innen oktober 2021. 
En formidabel innsats fra frivillige gjorde at bruer, klopper, benker, bord, trase, rasteplass og 
gapahuk ble klargjort på fantastiske 1,5 måneder, og resultatet ble fantastisk!  
 
Delmålet om å lage egen brosjyre i prosjektperioden fikk vi ikke innfridd, men vi har markedsført 
prosjektet og «Helsestien Viewpoint Rondane» grundig. Sammen med våre samarbeidspartnere vil vi 
fortsette dette arbeidet også etter at prosjektet nå er avsluttet. 
 
Vi satte en dato for offisiell åpning av Helsestien Viewpoint Rondane og sendte ut pressemelding og 
invitasjon til alle bidragsytere, lag og foreninger, og Folldal kommune.  
Åpningen av prosjektet ble omtalt på kommunens nettsider (forhåndsomtale):  
https://www.folldal.kommune.no/aktuelt/offisiell-apning-av-helsestien-viewpoint-rondane-31-
08.4915.aspx  
Det ble også en forhåndsomtale av åpningen på Folldalsportalen.no:  
https://www.folldalsportalen.no/2021/nyheter/apning-av-helsestien-viewpoint-rondane/  
 
Den offisielle åpningen 31. august 2021 ble en uforglemmelig opplevelse. Den ble bivånet av 80-100 
mennesker i en bygd med 1.500 innbyggere.  De frammøtte gikk i samlet flokk opp mot rasteplassen 
hvor ordføreren sto for åpningen av Helsestien Viewpoint Rondane.  

https://www.folldal.kommune.no/aktuelt/offisiell-apning-av-helsestien-viewpoint-rondane-31-08.4915.aspx
https://www.folldal.kommune.no/aktuelt/offisiell-apning-av-helsestien-viewpoint-rondane-31-08.4915.aspx
https://www.folldalsportalen.no/2021/nyheter/apning-av-helsestien-viewpoint-rondane/
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Senere har det vært et jevnt sig av brukere, og det er få dager med under 50 turfolk. Det er 
barnevogner, rullestoler, gående og joggere på stien. Skoleklasser har hatt hele undervisningsdager 
med bruk av rasteplassen og gapahuken. Bygdas barnehage har også vært på besøk. 
 
Pressen var også tilstede på åpningen av Helsestien Viewpoint Rondane. Dette resulterte i disse 
reportasjene:  
Folldalsportalen.no:  
https://www.folldalsportalen.no/2021/nyheter/endelig-endelig-er-helsestien-apnet/  
Arbeidets rett: 
https://www.retten.no/helsestien-viewpoint-rondane-er-2-9-km-med-balsam-for-bade-kropp-og-
sjel/f/5-44-577386  
 
 

 
Ordfører Kristin Langtjernet foretar offisiell åpning sammen med to brukere av Helsestien. 

Prosjektresultatet har også fått god omtale av LHL sentralt: 2. september 2021 gikk det ut et digitalt 
nyhetsbrev fra LHL som henviste til denne siden på lhl.no:  
https://www.lhl.no/norge-rundt/lokalt-engasjement/helsestien-viewpoint-rondane-er-apnet/  
Prosjektresultatet ble også omtalt i LHL-magasinet «Et bedre liv» som ble sendt ut til alle medlemmer 
i LHL.  
 
Effekten av Helsestien er vanskelig å måle eksakt pr. dato. Det som kan fastslås er at besøk av 
bygdefolk, hytteeiere og tilreisende har vært langt over forventning, til tross for en åpning så sent på 
året som 31. august 2021. Lag og foreninger har også vært flittige brukere av helsestien. 
 
Målsettingen med prosjektet er oppnådd, ja en kan vel si at det har oversteget forventningene i 
betydelig grad. Vi er svært fornøyd med resultatet. 

https://www.folldalsportalen.no/2021/nyheter/endelig-endelig-er-helsestien-apnet/
https://www.retten.no/helsestien-viewpoint-rondane-er-2-9-km-med-balsam-for-bade-kropp-og-sjel/f/5-44-577386
https://www.retten.no/helsestien-viewpoint-rondane-er-2-9-km-med-balsam-for-bade-kropp-og-sjel/f/5-44-577386
https://www.lhl.no/norge-rundt/lokalt-engasjement/helsestien-viewpoint-rondane-er-apnet/
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Kap 5. Oppsummering/Konklusjon/Videre planer 
 
Prosjektet vårt har opparbeidet en universelt utformet helsesti på 2, 9 km hvor vi har anlagt en 
rasteplass med gapahuk med benker og bord midtveis i traséen, samt plassert ut kvilebenker med 
jevne mellomrom langs stien.  Helsestien er sentralt plassert i Folldal, og er en rundløype med start 
og slutt ved Folldal Gruver.  Vi konkluderer med at vi har lyktes med å gi lokalbefolkningen og 
tilreisende, med og uten helseutfordringer og i alle aldre, en sti som bidrar til at flere kommer seg ut i 
naturen og i fysisk aktivitet.  Prosjektet har således vært et viktig folkehelsetiltak.    
 
Prosjektet har nådd sin målsetting, men med den positive mottakelsen det har fått, er det naturlig å 
vurdere om bruken kan utvides ytterligere. Følgende vil bli drøftet av oss som har samarbeidet om 
dette prosjektet:  

a. I utgangspunktet er dette en barmarks sti. Imidlertid har det kommet innspill om slodding av 
snølagt sti. Dette kan gjøres med snøscooter og vil gi en kompakt trase, egnet for gående. 
Ingen universell utforming vinterstid. 

b.  Rasteplassen ved gapahuken mangler muligheter for bålbrenning, grilling og lignende. Dette 
må det tas stilling til før neste sommersesong. 

c. Det viser seg at det er et helt klart behov for en informasjonstavle. Her vil i tillegg hoved- og 
lokalsponsorer bli profilert med enkel visning av logo og selskapsnavn. 

d. Det vil bli diskutert om lag og foreninger kan ha muligheter for å selge kaffe og vafler fra 
rasteplassen på enkelte helgedager. 

e. Det er planer om å montere en enkel personteller på kloppa over bekken inn mot 
rasteplassen. 

 
 


